

مؤسسة الملك عبدالعزيز ورجاله للموهبة والإبداع King Abdulaziz & his Companions Foundation for Giftedness & Creativity





# الصف الثاني والثالث الثانوي Student 11 &12

Kangaroo K.S.A Math Competition 2020

mawhiba.org









تمشي نملة كل يوم في مسار على خط مستقيم من النقطة A الى النقطة B طوله 5 متر. في أحد الأيام تم وضع عقبتين في مسار النملة ارتفاع كل منهما متر واحد. عندما تمشي النملة في مسارها المعتاد ستضطر أن تتجاوز العقبتين صعودًا وهبوطًا كما في الشكل. كم طول المسار الجديد بالمتر؟

Competition

Kang

in Mathematics 2020

3 point problems



An ant walked every day on a straight horizontal line path from A to B, which are 5 m apart. One day humans placed on its path two strange obstacles of height 1 m each. Now the ant walks along or above the same straight line except that it now has to climb up and down vertically over both the two obstacles, as in the picture. In meters, how long is its path now?





#### سسية الكانجارو في الرياضيات ٢٠٢ 3 نقاط لكل سؤال

يبين التمثيل الدائري نسب طلاب المدرسة حسب وسيلة النقل المستخدمة للوصول للمدرسة. عدد الطلاب الذين يستخدمون الدراجة يساوي تقريبا ضعف عدد الطلاب الذين يستخدمون الحافلة المدرسية، وعدد الطلاب الذين يستخدمون السيارة يساوي تقريبا عدد الذين يأتون مشيًا على الأقدام. والبقية يستخدمون الدراجة النارية. ما نسبة الطلاب الذين يستخدمون الدراجة النارية؟

Competition

Kang

in Mathematics 2020

3 point problems



The pie chart shows how the students of my school get to school. Approximately twice as many go by bike as use public transport and roughly the same number come by car as walk. The rest use a moped. What percentage use a moped?























تم كتابة 15عدداً في الأماكن الـخمسة عشر على العجلة كما في الشكل أدناه. يظهر أحد هذه الأعداد وهو العدد 10 في الأعلى. مجموع الأعداد في كل 7 أماكن متتالية (مثل الأماكن المظللة في الصورة) متساوي في كل الحالات. كم عددًا من الأعداد 75,216,365,2020 يمكن أن يكون مجموع الأعداد الخمسة عشر؟



We have 15 numbers placed on a wheel. Only one of the numbers is visible (a 10 at the top). The sum of the numbers in any 7 consecutive positions on the wheel (such as the grey ones) is the same in all cases. If we add all 15 numbers, exactly. how many of the numbers 75, 216, 365, or 2020 are possible totals ?















Competition Kangaroo in Mathematics 2020
4 point problems
$f_{n+2}=f_n+f_{n+1}$ المتتابعة $f_n$ معرفة كالتالي: $f_2=3$ , $f_2=3$ معرفة كالتالي $18$ لكل 1 $s$ لكل 1 $s$ محدًا من الحدود الـ 2020 الأولى يكون عدداً زوجياً؟
18 The sequence $f_n$ is given by $f_1=1$ , $f_2=3$ and $f_{n+2} = f_n + f_{n+1}$ for $n \ge 1$ . How many of the first 2020 elements of the sequence are even?
A 673 B 674 C 1010 D 1011 E 1347





















### يوجد n عدد أولي مختلف في الصف السفلي من اليسار الم اليمين من p<sub>n</sub> إلم p<sub>n</sub> . سنكتب حاصل ضرب أي عددين متجاورين في نفس الصف في مربع فوق العددين مباشرة. العدد $p_1^{\alpha_1} p_2^{\alpha_2} \dots p_n^{\alpha_n}$ في الصف العلوي. إذا كان $\alpha_2 = 8$ فكم عدد في الجدول يقبل القسمة على العدد $p_4$

مسابقة

في الرياضيات ٢٠٢٠

5 نقاط لکل سؤال

(29

Competition

Kangar

in Mathematics 2020

5 point problems



There are n different prime numbers in the bottom row of the table from left to right as  $p_1$  to  $p_n$ . The product of two numbers next to each other in the same row will be placed in the box exactly above them. A number  $K = p_1^{\alpha_1} p_2^{\alpha_2} \dots p_n^{\alpha_n}$  is in the box in top row. If  $\alpha_2 = 8$ , how many numbers in the table are divisible by the number  $p_4$ ?



## **الکانجارو** فی الریاضیات ۲۰

مسابقة

#### Kangaroo in Mathematics 2020 5 point problems

Competition

اَدم وهدى يحاولان اكتشاف أي من الاشكال التالية هو المفضل لدى فهد.

يعلم آدم أن فهد أخبر هدى عن نوع شكله المفضل فقط (من حيث كونه نجمة أو مثلث أو مربع أو سداسي أو دائرة)، وتعلم هدى أن فهد أخبر آدم عن لون شكله المفضل فقط. بعد ذلك حصلت محادثة بين آدم وهدى كالآتي.. قال آدم:" أنا لا أعرف شكل فهد المفضل لكن أعلم أن هدى لا تعرفه أيضا." قالت هدى:" في البداية، أنا لم أكن أعرفه لكن الاَن عرفته." قال آدم: " الاَن أنا عرفته أيضا ". ما هو شكل فهد المفضل؟

30 Adam and Huda try to find out which of the following figures is Fahd's favorite.

Adam knows that Fahd only has told Huda its shape. Huda knows that Fahd only has told Adam its color. Then the following conversation takes place. Adam: "I don't know Fahd's favorite figure and I know that Huda doesn't know it either." Huda: "At first I didn't know Fahd's favorite figure, but now I do." Adam: "Now I know it too." Which figure is Fahd's favorite?









